



Referat	Bestyrelsesmøde
	Den 7. maj 2025 kl. 19.00

	Mødt	Afbud
Ulla Klimt – formand, sekretær	X	
Klaus Møller - næstformand	X	
Martin Sønderskov – bestyrelsesmedlem, kasserer	X	
Jimmy Madsen – bestyrelsesmedlem	X	
Michael Saunte – bestyrelsesmedlem		X
Sigurd Jacobsen – bestyrelsesmedlem	X	
Nikolai Rusbjerg – bestyrelsesmedlem		X

Michael Saunte sætter bestyrelsesarbejdet i Sejlforeningen Vikingen på pause. Han deltager så meget som muligt og varetager de opgaver, som han har påtaget sig her og nu. Desværre er der ikke suppleanter at trække på.

Ulla beder om et ekstra punkt til dagsordenen – 8. Sponsorat fra Sejlforeningen Vikingen til ”Musik på Sophieholmen”.

1. Kommentarer til referatet fra mødet den 02.04.25

Der er kommet en alternativ mulighed i relation til renovering af el-standere i stedet for indkøb af nye. Michael undersøger dette billigere alternativ nærmere. Ellers ingen kommentarer til referatet.

1

2. Siden sidst

Møde i arbejdsgruppen vedrørende renovering af fundamentet under klubhuset

Umiddelbart kan det være en løsning at etablere et skruefundament under klubhuset til forstærkning af træpillerne. Der er især behov for snarlig understøttelse ved den nordlige terrasse og ved nord-syd bølgeskottet på vestsiden af klubhuset. Anders, Henrik og Ulla aftaler et indledende møde med BAYO.S for at høre nærmere om, hvordan de ser mulighederne. Der er fremskaffet en geoteknisk rapport for området til afklaring af bundforholdene.

Møde med projektledelsen for cykel-gangbroen

Der har været møde d.d. Umiddelbart finder vi i forhandlergruppen ikke at vores bekymringer er imødekommet.

Projektledelsen har hos A1 Consult A/S i Randers fået udarbejdet et udkast til broreglement.

Umiddelbart giver forslaget til broreglementet anledning til bemærkninger til projektledelsen relateret til fortøjningspligt ved afventen af broens åbning, således at cirkulation med laveste styrefart ikke forudsættes at finde sted, manglende angivelse en sikkerhedsafstand til broen, som ikke må overskrides, før gennemsejlingssignal er afgivet. Det er ikke beskrevet hvor mange både (24 fod og mere) der forventes at være kajpladser til nord og syd for broen. Hvorvidt bolværkerne kan forsynes med beskyttelse, således af affendring undgås. Mulighed for at gennemsejlingsbredden på 13,50 meter kan



øges, således at broen kan passeres i begge retninger samtidig, beskrives ikke. Koordineringen af broåbninger med Frederik IX's Bro's åbninger, således at passage af begge broer kan ske uden afbrydelse og ventetid, er ikke beskrevet.

Projektledelsen vil gå videre med disse bekymringsfelter.

Planlægning af "Aktiv sommer"

Beskrivelse af de planlagte aktiviteter følger.

Sprøjtning mod edderkopper

Det har ikke været muligt at få kontakt med det firma, som tidligere har stået for sprøjtningen. Der indkøbes sprøjtemiddel, således at sprøjtningen kan varetages af VST i forbindelse med rengøringen og testningen af el-standerne.

Status for bådpladser, nye medlemmer

Opsigelse af bådplads: Mille, Luffe, Tulle, Frigg

Nye medlemmer med bådplads: Skipperpiben, Ida, Finnailor, Detox

Hertil kommer flere henvendelser om mulighed for en bådplads. Der er fortsat ledige bådpladser.

Forslag fra Dansk Sejlunion om at de enkelte sejlklubber kan stå for onlineduelighedskurser

Umiddelbart kan vi anvende online kususmaterialet udviklet af Dansk Sejlunion og udbyde vores egne kurser. Kursusafholderen står for udbuddet af kurserne, de administrative opgaver og prøveafholdelse. Vi bestemmer selv deltagerprisen, men der skal indbetales en afgift på 250 kr. per kursist til DS. Bestyrelsen vurderer ikke, at der på nuværende tidspunkt er grundlag for udbud af duelighedskurser

3. Nyt fra AMBA'et

Kort fra AMBA-bestyrelsesmødet den 23.04.25

Det endelige referat udsendes, når det er klart.

Takst for sommeropbevaring af master og bomme

Prisen på opbevaring af mast og bom i mastehuset i sommerperioden 01.05.25 – 01.10.2025 er aftalt til at være den samme som for vinteropbevaring. De enkelte klubber opkræver denne takst hos egne medlemmer. Det er fortsat vigtigt, at master m.m. er forsynet med navn.

Udskiftning af el-stander

Det er A.M.B.A.'et, der står for indkøb og vedligeholdelse af tekniske installationer i havnen. Det er A.M.B.A.s ansvar at drifte og vedligeholde havnen og ikke de enkelte klubber.

Bådklubben Guldborgsund har fået et tilbud på udskiftning af boksen på el-standeren til en pris, der er langt lavere end prisen for indkøb af en ny el-stander. Michael vil undersøge dette alternative tilbud nærmere.

Udskiftning af brodække på flydebroen

AMBA'ets bestyrelse ønskede inden endelig stillingtagen til igangsætning af renoveringen, hvad en ny flydebro vil koste. Ulla indhenter et par tilbud.



Det tilstræbes, at projektet kan igangsættes inden sommerferien.

Arbeitsgruppe til prioritering og beskrivelse af kommende arbejdsopgaver i relation til broerne

AMBA-bestyrelsen udpegede nedenstående til arbejdsgruppen:

- Fra Bådklubben Guldborgsund: Kim Dybsø og Frank Naumann
- Fra Sejlforeningen Vikingen: Michael og Klaus Møller
- Fra Fiskeriforeningen: Kurt Hansen og Bjarne Madsen

Ulla indkalder til et planlægningsmøde ultimo maj.

4. Nyt fra ungdomsafdelingen

Der er udsendt en mail til forældrene til sidste sæsons sejlere. Ungdomstræningen går i gang, når svaneparret ikke længere ligger på æg – forventeligt ultimo maj.

Ungdomstræningen planlægges om mandagen kl. 16.00-19.00 med Jimmy Madsen som træner. Der laves en oversigt over hvem, der bistår som "personen på land".

For at tiltrække flere ungdomssejlere udarbejdes der PR-materialer til uddeling på skolerne.

5. Nyt fra Sejlerskolen

Sejlerskolen er kommet godt i gang med 6 potentielle elever og 2-4 instruktører.

Ved informationsmødet blev holdene opdelt og træningstidspunkterne fastlagt. Et enkelt hold mangler dog afklaring, det tager Jimmy sig af.

6. Status for økonomien

Martin gennemgik Sejlforeningen Vikingens driftsregnskab frem til 20.04.25. Det ser fornuftigt ud. Der mangler indbetalinger for bådpladser, kontingent m.m. Der er udsendt rykkere.

7. Fordeling af havnefogedopgaverne i sommerugerne

Der er brug for at medlemmerne vil påtage sig af løse havnefogedopgaverne i sommerperioden. Det er ikke kun en bestyrelsesopgave.

Ulla laver PR for denne opgave ved de kommende aktiviteter.

8. Sponsorat fra Sejlforeningen Vikingen til afholdelse af "Musik på Sophieholmen"

Der er kommet en ansøgning fra Carl Erik Hansen og co. om et sponsorat til afholdelse af "Musik på Sophieholmen" i august 2025. Eventet afholdes i regi af Roklubben.

Bestyrelsen besluttede at give et sponsorat på 6.000 kr. til afviklingen af "Musik på Sophieholmen" i 2025.



9. Eventuelt

Forslag til arbejdsopgaver for VST

- Nye gæstelejepriser
- Forebyggende sprøjtning mod edderkopper på udsatte steder, herunder især ved el-standerne
- Opsætning af ledig/optaget skilte
- Nye numre ved bådpladserne
- Blomster i altankasserne
- Klargøring af ribberne
- Klargøring af klubbådene
- Oprydning i mastehuset
- Udlægning af turbøje
- Vejledning til brug af storskærmen i klubhuset
- Vejledning i brug og vedligeholdelse af videoovervågningen

Forslag til skiltning

Nikolai har udarbejdet et forslag til skiltningen i havnen. Disse skal blandt andet korrigeres i forhold til den ændrede fordeling mellem klubberne. Ulla og Nikolai udformer i fællesskab de endelige skilte.

Deltager til planlægningen af Sankt Hans arrangement

Ulla deltager i planlægningen af Sankt Hans arrangementet.

Næste bestyrelsesmøde er planlagt til den 04.06.25 kl. 19.00.